
              Informácia zo 7. zasadnutia Výboru pre primárnu prevenciu 

Rady vlády Slovenskej republiky 

pre duševné zdravie. 

3. októbra 2023, o 10.00 h., online 
 

 

Kontrola uznášaniaschopnosti výboru 

 

Pri kontrole uznášaniaschopnosti výboru v úvode zasadnutia bolo prítomných 18/28 (z toho s 

hlasovacím právom 12)  členov výboru; podľa čl. 7 ods. 4 Štatútu výboru je výbor spôsobilý 

zasadať a uznášať sa, ak je prítomná nadpolovičná väčšina všetkých členov, výbor bol počas 

celého zasadnutia uznášaniaschopný.  

7. zasadnutie Výboru pre primárnu prevenciu viedla v zmysle čl. 5 ods. 1 Štatútu Výboru pre 

primárnu prevenciu predsedníčka Ivana Mrázková. 

 

Schválenie návrhu programu zasadnutia výboru 

 

Po otvorení zasadnutia a kontrole uznášaniaschopnosti výboru sa schvaľoval program siedmeho 

zasadnutia výboru. Členovia výboru dostali priestor na uplatnenie pripomienok k programu. 

Nikto z účastníkov nemal pripomienky k navrhovanému programu a nikto nenavrhol doplnenie 

do bodu Rôzne. Program bol jednomyseľne schválený. 

Siedmeho zasadnutia výboru sa  zúčastnila  tajomníčka Rady vlády SR pre duševné zdravie, 

pani Desana Kanderová. 

Zo zasadnutia sa vopred ospravedlnila pani Miroslava Palušná, Branislav Chrenka ktorí 

nepoverili nikoho zastupovaním. Ostatní, ktorí sa nemohli zasadnutia zúčastniť poslali 

poverovacie listiny na zastupovanie. 

K bodu Rôzne programu zasadnutia výboru bol jeho členom vopred zaslaný podkladový 

materiál. 

Ďalšia činnosť pracovných skupín Výboru pre primárnu prevenciu Rady vlády SR pre 

duševné zdravie 

Bod uviedla predsedníčka výboru Ivana Mrázková. 

- Prvá pracovná skupina pod vedením p. Oľgy Matuškovej sa zaoberala tvorbou podpory 

duševného zdravia a prevencie duševných porúch v detstve, stále však prebiehajú rokovania v 

otázke ich financovania: (pracovná skupina v rámci Výboru pre primárnu prevenciu, 

UNICEFU, projekt MZ SR)  

 

- Druhá pracovná skupina sa zaoberala vytvorením, aplikáciou a podporou realizácie 

preventívnych programov najmä na školách a pracoviskách. 



Pani  Lucia Košťálová zopakovala výsledky činnosti pracovnej skupiny, ktoré predložila už na 

šiestom zasadnutí výboru a poukázala na to, že cieľom skupiny bolo vytvoriť preventívny 

program pre učiteľov ale aj pracovníkov mimoškolských zariadení ( Učiteľ ako partner na ceste 

rozvoja ) a zároveň reflektovať na všetko čo sa deje v spoločnosti a čomu čelí dospelý človek 

pri práci s deťmi a mladými ľuďmi ( jedná sa o žiakov základných škôl ale aj o stredoškolákov) 

Pripomenula ich snahu pracovať v rámci pracovnej skupiny na tvorbe funkčného 

komunikačného kanála so zástupcami médií v otázke informovania verejnosti o tragických 

udalostiach, ktoré sa stávajú a aký je ich dopad na duševné zdravie mladých ľudí. 

Poukázala na  možnú spoluprácu v oblasti šikany medzi dr. Kolářom ( Prvá pomoc pri liečbe 

šikany ) a členkou pracovnej skupiny pani Ingrid Hupkovou, ktorá však nepokračovala. 

Poďakovala pani Ingrid Hupkovej za zostavenie mimoriadneho čísla Sociálna prevencia 2/2022 

( Rizikové správanie-duševné zdravie) a členkám pracovnej skupiny za ich autorské články. 

Taktiež oboznámila s ukončením členstva v pracovnej skupine p. Svetlany Kapalkovej a p. Evy 

Klimovej, p. Eva Klimová okrem toho ukončila aj svoje členstvo vo výbore. 

p. Lucia Košťálová zároveň pripomenula prítomným, že na šiestom zasadnutí výboru požiadala 

aj ona o uvoľnenie z funkcie z osobných dôvodov. V pracovnej skupine  tak zostala aktívna iba 

p.  Ingrid Hupková.  

Činnosť pracovnej skupiny bola preto pozastavená, čo potvrdila aj p. Ingrid Hupková. p. Lucia 

Košťálová preto navrhla buď nové kreovanie skupiny, ktorá by dokončila plánované úlohy  

alebo pozastavenie činnosti skupiny zo spomenutých personálnych dôvodov. 

 

Do diskusie sa k danému bodu prihlásili  p. Desana Kanderová, p. Ivana Mrázková a p. Ingrid 

Hupková. 

P. Desana Kanderová zhodnotila splnenie úloh tejto pracovnej skupiny, poukázala na nutnosť 

splnenia všetkých úloh. 

p. Ingrid Hupková podotkla, že po odchodoch troch členiek skupiny sa nepokračovalo na 

plánovaných úlohách, ale sa ani nečerpali žiadne finančné ohodnotenia. 

p. Ivana Mrázková preto dala na zváženie reálne zhodnotiť možnosti ďalšieho 

pokračovania  činnosti všetkých pracovných skupín. 

Tretia pracovná skupina vytvárala guideliny pre holistický postup manažovania pacienta v 

ambulanciách všeobecných lekárov pre dospelých. 

So situáciou v tejto pracovnej skupine oboznámila prítomných p. Desana Kanderová, ktorá 

kvôli práci na dokončení úloh zvolala okrúhly stôl.  

Okrem iného ocenila zanietenosť členov výboru participovať na úlohách v pracovných 

skupinách na začiatku ich činnosti, zároveň ale vyzvala všetkých členov výboru, aby zvážili 

svoje možnosti, pracovnú zaangažovanosť do budúcna pri rozhodovaní pokračovať ďalej pri 

napĺňaní záväzkov z toho plynúcich. 

P. Ivana Mrázková preto navrhla, aby sa výbor stretol prezenčnou formou v nasledujúcich 

mesiacoch, kde sa znovu bude zaoberať podstatou jeho fungovania, náplňou práce, otázkou 

financovania primárnej prevencie duševného zdravia zo strany štátu a vlády, čo bolo podporené  

ďalšími členmi výboru, ktorí sa zapojili do diskusie. Zaujímali sa tiež o stav Akčného plánu 

a Národný program duševného zdravia, do ktorých prispeli úlohami. Zo strany tajomníčky 



Rady vlády SR pre duševné zdravie dostali prísľub, že im žiadané materiály budú zaslané po 

sfinalizovaní finančného krytia daných úloh.   

Hlasovanie:                                                                                               

Počet členov Výboru pre primárnu prevenciu Rady vlády SR pre duševné zdravie: 18 

Počet prítomných členov výboru s hlasovacím právom: 12 

Za: 12   Zdržali sa: 0  Proti: 0 

Ref.: uznesenie Výboru pre primárnu prevenciu č. 29. z 3. októbra 2023 

Výbor vzal prednesené informácie o pracovných skupinách  na vedomie. 

 

Rodinné poradne – informácia 

Daný bod odprezentovala predsedníčka Výboru pre primárnu prevenciu p. Ivana Mrázková. 

 Jedna z úloh za MPSVAR SR, ktorá je súčasťou Akčného plánu, je etablovať v spoločnosti 

sieť dostupných poradensko-psychologických služieb pre jednotlivca, pár a rodinu tzv. rodinné 

poradne. 

Rodinné poradne majú na Slovensku mnohoročnú tradíciu (manželské, predmanželské 

poradne), ktoré trvali do roku 2005. Následne prešli pod systém Sociálno-právnej ochrany detí 

a Sociálnej kurately s ťažiskovým zameraním na dieťa. 

Obdobie pandémie však ukázalo, že je nutné riešiť odborné poradenstvo pre tzv. zdravú 

populáciu, a bolo potrebné pripraviť jeho legislatívne ukotvenie v rámci prevencie duševného 

zdravia. V roku 2021 bol spustený pilotný projekt rodinných poradní, ktorý bude končiť 

v decembri 2023. Inštitút práce a rodiny vypracoval analytické výstupy, štandardy rodinných 

poradní (obsahové, personálne...) a bolo zriadených päť testovacích miest v rámci Slovenska : 

Humenné, Košice, Trnava, Žilina, Nové Zámky. Na základe vyhodnotenia výstupov z projektu 

sa má v rámci nového programovacieho obdobia pripraviť sieť 46 rodinných poradní (štátna 

správa má 46 úradov s územnou pôsobnosťou) p. Ivana Mrázková hovorila aj o personálnej 

otázke rodinných poradní, prenájmoch priestorov, o zabezpečení právneho 

poradenstva...Časovo je orientovaný tento projekt na 43 mesiacov, druhú polovicu roku 2027. 

V diskusii k tomuto bodu vystúpili p. Oľga Matušková, p. Andrej Vršanský a p. Terézia 

Rosenbergerová. 

Hlasovanie:                                                                                               

Počet členov Výboru pre primárnu prevenciu Rady vlády SR pre duševné zdravie: 18 

Počet prítomných členov výboru s hlasovacím právom: 12 

Za: 12   Zdržali sa: 0  Proti: 0 

Ref.: uznesenie Výboru pre primárnu prevenciu č. 30. z 3. októbra 2023 

Výbor vzal prednesené informácie o rodinných poradniach  na vedomie. 

 

 



Rôzne 

 Do diskusie sa prihlásila p. Terézia Rosenbergerová, ktorá v mene pedopsychiatrov SR žiadala 

Výbor pre primárnu prevenciu Rady vlády SR pre duševné zdravie, aby odporučil Rade vlády 

SR pre duševné zdravie, prerokovať na svojom najbližšom zasadnutí možnosť zakázať predaj 

HHC ( hexahydrokanabinolu ), ktorý je komukoľvek bežne dostupný deti a mládež 

nevynímajúc, v automatoch umiestnených na verejne prístupných miestach.   

 

 Hlasovanie:                                                                                               

Počet členov Výboru pre primárnu prevenciu Rady vlády SR pre duševné zdravie: 18 

Počet prítomných členov výboru s hlasovacím právom: 12 

Za: 12   Zdržali sa: 0  Proti: 0 

Ref.: uznesenie Výboru pre primárnu prevenciu č. 31 z 3. októbra 2023 

 

 

 

 

Na záver zasadnutia predsedníčka výboru Ivana Mrázková poďakovala prítomným za 

konštruktívnu diskusiu, poďakovala za spoluprácu  členom výboru a pracovných skupín,  

a popriala všetkým prítomným úspechy pri napĺňaní ich pracovných cieľov. 

 

 

Schválila, dňa 17. októbra 2023 

 

 

Ivana Mrázková v. r. 

predsedníčka Výboru pre primárnu prevenciu 

Rady vlády SR pre duševné zdravie 

 


